
Rada Miejska Gminy Osieczna 
 

 

PROTOKÓŁ  NR  IV.2019 

 

 

przebiegu obrad IV sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 17 stycznia 2019 r.                   

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Osieczna 

 

 

 

 

Obrady rozpoczęto 17 stycznia 2019 r. o godz. 10:00, a zakończono o godz. 10:22 tego 

samego dnia. 

 

  

 

Obradom IV sesji przewodniczył Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan 

Mirosław Forszpaniak. 

 

 

 

Na stan 15 Radnych w obradach IV sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna udział wzięli 

Radni: 

1. Pan Mirosław Stanisław Forszpaniak 

2. Pan Zbigniew Józef Forszpaniak  

3. Pan Jarosław Glapiak 

4. Pani Renata Helena Helińska 

5. Pan Robert Przemysław Jaraczewski 

6. Pani Paula Maria Juskowiak  

7. Pan Jakub Jacek Kolberg 

8. Pan Marek Kozak 

9. Pani Krystyna Stanisława Krajewska 

10. Pan Sebastian Łagoda 

11. Pan Mariusz Marek Mikołajczak  

12. Pani Ewa Pietraszewska  

13. Pan Przemysław Marek Skowronek 

14. Pan Robert Krzysztof Skrzypek 

 
 

Ad. 1. Otwarcie sesji oraz powitanie Radnych. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak:  
Proszę wszystkich o powstanie. Uczcijmy minutą ciszy zmarłego Prezydenta Gdańska Pana 

Pawła Adamowicza. Dziękuję. 

Otwieram IV sesję Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 17 stycznia 2019 r. Sesja została 

zwołana w trybie nadzwyczajnym. Witam Panie   i Panów Radnych. Witam Pana Burmistrza, 

Pana Zastępcę Burmistrza, Pana Sekretarza, Panią Skarbnik i Pana Radcę prawnego oraz 

pracowników Urzędu obecnych na sesji. Zamykam punkt 1. Przystępujemy do stwierdzenia 

quorum.  
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Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak:  
Stwierdzam, że w obradach IV sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna uczestniczy                             

14 Radnych, w związku z tym Rada Miejska jest władna do podejmowania decyzji prawnie 

wiążących. Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Zamykam punkt 2. Otwieram punkt 3 porządku obrad.  

Ad. 3. Informacja o porządku obrad IV sesji Rady. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak:  
Wraz z zawiadomieniem o sesji otrzymaliśmy następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji oraz powitanie Radnych.  

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Informacja o porządku obrad IV sesji Rady. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu partnerskiego pn.: 

„Budowa na terenie Gminy Osieczna dróg dla rowerów w ramach zadania ograniczenie 

niskiej emisji na terenie Aglomeracji Leszczyńskiej”.  

5. Zakończenie obrad IV sesji Rady.  

Zamykam punkt 3. Przystępujemy do realizacji punktu 4. 

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu partnerskiego 

pn.: „Budowa na terenie Gminy Osieczna dróg dla rowerów w ramach zadania 

ograniczenie niskiej emisji na terenie Aglomeracji Leszczyńskiej”.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak:  
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu partnerskiego pn.: „Budowa 

na terenie Gminy Osieczna dróg dla rowerów w ramach zadania ograniczenie niskiej emisji 

na terenie Aglomeracji Leszczyńskiej”. Przedstawiam projekt uchwały.  

Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 17 stycznia 2019 r.                           

w sprawie przystąpienia do realizacji projektu partnerskiego pn.: „Budowa na terenie Gminy 

Osieczna dróg dla rowerów w ramach zadania ograniczenie niskiej emisji na terenie 

Aglomeracji Leszczyńskiej”. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska Gminy 

Osieczna uchwala, co następuje. 

§ 1. 1. Wyraża się zgodę na przystąpienie Gminy Osieczna do wspólnej realizacji projektu 

pn.: „Budowa na terenie Gminy Osieczna dróg dla rowerów w ramach zadania ograniczenie 

niskiej emisji na terenie Aglomeracji Leszczyńskiej” w partnerstwie z Powiatem 

Leszczyńskim w ramach umowy partnerskiej. 

2. Umowa partnerska, o której mowa w ust. 1 zwana dalej umową określi w szczególności 

zadania partnera oraz zasady wspólnego zarządzania projektem. 

3. Zadanie, o którym mowa w ust. 1 realizowane będzie po uprzednim otrzymaniu przez 

Gminę Osieczna dofinansowania ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 

2014-2020 nabór wniosków o odpowiednim numerze w ramach poddziałania 3.3.1 

„Inwestycje w obszarze transportu miejskiego”. 

4. Liderem oraz realizatorem projektu, o którym mowa w ust. 1 będzie Gmina Osieczna. 

5. Powiat Leszczyński zostanie Partnerem projektu, o którym mowa w ust. 1, na zasadach 

określonych w zawartej z Liderem projektu umowie partnerskiej. 

6. Po otrzymaniu dofinansowania, o którym mowa w § 1 ust. 3 pomiędzy Liderem                               

a Partnerem projektu zawarte zostanie porozumienie w sprawie powierzenia/przyjęcia zadania 

z zakresu zarządzania drogami. 

§ 2. 1. Przygotowanie i realizacja projektu nastąpi w oparciu o umowę partnerską, która 

zostanie zawarta pomiędzy Gminą Osieczna Liderem projektu a Powiatem Leszczyńskim 

Partnerem.  
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2. Upoważnia się Burmistrza Gminy Osieczna do zawarcia umowy partnerskiej, o której 

mowa w ust. 1.  

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy Osieczna. 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Do projektu uchwały dołączono uzasadnienie o treści: 

Z przepisu art. 33 ust. 1 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o zasadach realizacji programów                     

w zakresie polityki spójności finansowanych w perspektywie finansowej 2014-2020 wynika, 

że w celu wspólnej realizacji projektu, w zakresie określonym przez instytucję zarządzającą 

krajowym programem operacyjnym albo instytucję zarządzającą regionalnym programem 

operacyjnym, może zostać utworzone partnerstwo przez podmioty wnoszące do projektu 

zasoby ludzkie, organizacyjne, techniczne lub finansowe, realizujące wspólnie projekt, zwany 

dalej „projektem partnerskim” na warunkach określonych w porozumieniu albo umowie                         

o partnerstwie. Z uwagi na fakt, iż zadanie realizowane będzie na terenie Powiatu 

Leszczyńskiego w ciągu dróg powiatowych, partnerami w projekcie winny zostać samorządy: 

Gmina Osieczna oraz Powiat Leszczyński. W związku z ogłoszonym naborem wniosków dla 

poddziałania umożliwiającego realizację wyżej opisanego zadania w ramach Wielkopolskiego 

Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-2020 w celu efektywnej realizacji 

przedsięwzięcia w myśl wyżej wymienionych postanowień powinno się nawiązać współpracę 

w tym zakresie. Po otrzymaniu przez Gminę Osieczna dofinansowania konieczne będzie 

zawarcie porozumienia w sprawie powierzenia/przyjęcia zadania z zakresu zarządzania 

drogami w ciągach których powstanie przedmiotowy ciąg rowerowy. Czy są pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? Pan Burmistrz. Proszę. 

Burmistrz Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo! Chciałbym w komentarzu 

uzasadnić słownie projekt uchwały, którą przedłożyłem Wysokiej Radzie ale Pan 

Przewodniczący to uzasadnienie przytoczył więc z mojej strony jest prośba, jeśli są pytania 

dotyczące projektu uchwały, to jesteśmy do dyspozycji. Ja może historycznie patrząc na 

kwestię tej potencjalnej inwestycji odpowiem, że to co wiemy, to co jest nam powszechnie 

znane o inwestycji, w wyniku której powstanie jedenastokilometrowy ciąg ścieżek pieszo                     

-rowerowych, że to zadanie, bo nic się nie zmieniło, będzie aktualne po uzyskaniu 

dofinansowania z funduszy zewnętrznych i po kolejne o czym też i w uchwale                                     

i w uzasadnieniu mowa, ta inwestycja będzie przebiegać wzdłuż dróg powiatowych, to                       

w sposób naturalny partnerem tego zadania oprócz naszej Gminy będzie Powiat Leszczyński. 

Dziękuję.      

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak:     
Czy ktoś z Państwa chciałby zadać pytanie? Pan Radny Robert Skrzypek. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Witam wszystkich serdecznie. Czy już jest określone, który to jest odcinek tej drogi 

rowerowej? Pan Burmistrz wspominał o 11 km. To będzie jeden odcinek, czy kilka 

odcinków? 

Burmistrz Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Mówimy o ciągu 11 km z pewnymi przerwami, natomiast rozpocznie się, właściwie trudno 

jest powiedzieć gdzie jest początek a gdzie koniec tego przedsięwzięcia, załóżmy, że od 

Osiecznej przez Berdychowo do Świerczyny, przez Świerczynę do Ziemnic i druga odnoga, 

która w Świerczynie zbiega się z tą pierwszą, to jest skrzyżowanie za Kąkolewem do 

Grodziska. W Grodzisku ścieżka nie będzie budowana. Za miejscowością Grodzisko do 

Świerczyny i w Świerczynie, tak jak powiedziałem dwutorowo te dwie odnogi się zbiegną, 

przez miejscowość do Ziemnic.  

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Dziękuję. 
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak:     
Dziękuję. Czy jeszcze są pytania? Pan Burmistrz. Proszę.  

Burmistrz Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

W konkursie, w którym weźmiemy udział jest możliwość pozyskania kwoty około 6.400.000 

zł. Jest to maksymalna wartość, o jaką nasz Samorząd będzie się ubiegał. Jeżeli otrzymamy 

dofinansowanie to będziemy zadowoleni bo to jest, jeszcze raz powtórzę, warunek finansowy 

realizacji tej inwestycji. Będziemy Państwa informować o kolejnych etapach postępowania 

konkursowego i o wyniku końcowym, czy jest przyznana kwota na inwestycję czy niestety 

tych punktów, o których mówimy bo tak naprawdę to sprowadza się do wypunktowania 

walorów projektu, wniosku. Wniosek musi uzyskać co najmniej 60% punktów, żebyśmy 

mogli te pieniądze otrzymać. Przypomnę, że to jest kwestia związana z postępowaniem                            

w ramach dysponowania funduszami unijnymi, które nazywa się Obszarem Strategicznej 

Interwencji. Nasza Gmina znajduje się w ramach obszaru leszczyńskiego. Ta kwota jest 

przypisana naszej Gminie pod warunkiem, że spełnimy warunki punktowe projektu. Robimy 

wszystko żeby tak się stało, żebyśmy mogli powiedzieć, poinformować za określony czas, że 

ta kwota jest przyznana naszej Gminie.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak:     
Dziękuję. Pani Radna Helińska. Proszę.  

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska:  

To dofinansowanie wynosi 100% kosztów inwestycji, czy Gmina ma jakiś udział finansowy 

w tym zadaniu? 

Burmistrz Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Maksymalna kwota dofinansowania tego zadania wynosi 85% i o takie dofinansowanie  się 

ubiegamy, natomiast 15% to będzie udział własny. Nie ukrywam, że liczymy i wstępną 

deklarację mamy na to, że wspólnie z Powiatem Leszczyńskim będziemy uczestniczyć                          

w dofinansowaniu zadania w wysokości 15% od kwoty, którą poznamy po przetargu. Zatem, 

każde zadanie wymaga wkładu, w tym przypadku chcemy uzyskać bardzo wysokie 

dofinansowanie, tak aby wkład własny był odpowiednio niski. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak:     
Dziękuję. Pan Radny Kozak. Proszę.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Marek Kozak:  

Jaka jest wartość kosztorysowa tej inwestycji?  

Burmistrz Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Występujemy o dofinansowanie rzędu 7.530.000 zł. Kosztorys opiewa na kwotę 9.700.000 zł. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak:     
Pan Radny Robert Skrzypek. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Czy już wiadomo z czego będzie wybudowana ta ścieżka? 

Burmistrz Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Pan Burmistrz Kuśnierek. Proszę. 

Zastępca Burmistrza Pan Stefan Kuśnierek: 

W ciągu miejscowości będzie to kostka, natomiast poza zabudową będzie to masa asfaltowa. 

Burmistrz Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Kostka niefazowana. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak:     
Pan Radny Robert Skrzypek. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Jaki jest termin realizacji zadania? 
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Burmistrz Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

We wniosku piszemy o tym, że zadanie będzie zrealizowane w latach 2019-2020 aczkolwiek 

to czas pokaże, czy uda nam się zakładając, że mamy dofinansowanie, że rozpoczynamy 

postępowanie przetargowe, w jakim czasie zrealizujemy inwestycję. To zależy również od 

tego czy w pierwszym przetargu skutecznie wyłonimy wykonawcę, itd. Z mojego punktu 

widzenia tej inwestycji, nie będzie problemem, gdyby okazało się, że będzie trzeba wydłużyć 

termin zakończenia tej inwestycji.   

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak:     
Dziękuję. Pani Radna Helińska. Proszę.  

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska:  

Czy w związku z tym, że Powiat jest właścicielem gruntów, na których ma przebiegać ta 

ścieżka koszty utrzymania i eksploatacji też będzie ponosił Powiat, czy to będzie spoczywało 

na Gminie? 

Burmistrz Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Trasa planowanej ścieżki przebiega po gruntach różnych właścicieli, od prywatnych poprzez 

nasz Samorząd, Powiat Leszczyński, Lasy Państwowe, jedna działka należy do parafii. 

Natomiast po zakończeniu inwestycji przekazujemy ją Właścicielowi czyli Powiatowi 

Leszczyńskiemu.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak:     
Ja mam pytanie odnośnie działki parafialnej. Czy nie będzie takiego problemu jak był 

poprzednio. 

Zastępca Burmistrza Gminy Pan Stefan Kuśnierek: 

Ta inwestycja będzie realizowana w oparciu o tak zwane zezwolenie realizacji inwestycji 

drogowej. Takie postępowanie oznacza, że właściciele gruntów nawet gdyby oponowali i nie 

doszło do konsensusu w tym zakresie, to wówczas inwestycja jest realizowana                                             

a postępowanie administracyjne toczy się oddzielnym torem i jest skuteczne na korzyść 

realizowanej inwestycji. To jest tzw. spec ustawa ona dotyczy tylko realizacji dróg i tutaj nie 

mają zastosowania przepisy inne, które są stosowane w przypadku takich inwestycji jak 

budowa budynku mieszkalnego czy innych realizowanych zamierzeń. W tym przypadku 

takiego zagrożenia nie ma. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak:      
Dziękuję. Czy koś z Państwa chciałby zadać pytanie? Nie widzę. Dziękuję. Rozpoczynam 

głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym 

brzmieniu, proszę podnieść rękę i równocześnie przycisnąć odpowiedni przycisk - 14 głosów. 

Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i równocześnie przycisnąć odpowiedni przycisk                   

- 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu, proszę podnieść rękę i równocześnie przycisnąć 

odpowiedni przycisk - 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że Rada Miejska w obecności                 

14 Radnych uczestniczących w posiedzeniu jednogłośnie podjęła uchwałę numer IV.28.2019 

w sprawie przystąpienia do realizacji projektu partnerskiego pn.: „Budowa na terenie Gminy 

Osieczna dróg dla rowerów w ramach zadania ograniczenie niskiej emisji na terenie 

Aglomeracji Leszczyńskiej”. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przystąpienia do realizacji projektu 

partnerskiego pn.: „Budowa na terenie Gminy Osieczna dróg dla rowerów w ramach zadania 

ograniczenie niskiej emisji na terenie Aglomeracji Leszczyńskiej” stanowi załącznik nr 2 do 

niniejszego protokołu. 

Uchwała nr IV.28.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 17 stycznia 2019 r. w sprawie 

przystąpienia do realizacji projektu partnerskiego pn.: „Budowa na terenie Gminy Osieczna 

dróg dla rowerów w ramach zadania ograniczenie niskiej emisji na terenie Aglomeracji 

Leszczyńskiej” stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak:     
Zamykam punkt 4. Przystępujemy do zakończenia obrad. 

Ad. 5. Zakończenie obrad IV sesji Rady.   

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak:  
Dziękuję Państwu za przybycie i za pracę podczas dzisiejszej sesji. Zamykam obrady IV sesji 

Rady Miejskiej Gminy Osieczna.  

 

 

            Protokołowała:                                         Przewodniczący obrad: 

 

 

        Małgorzata Nowak                                                Mirosław Forszpaniak  
 

 

 


